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Jette Roost 
79 79 79 42 
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jero@kolding.dk 

Emne: Skolebestyrelsesmøde 

 

 

Møde dato 

13. november 2018 
Mødested 

Mødelokalet på 1.sal 

Møde tidspunkt 

Kl. 19.00 - 21.00  
Møde nr. 

3 

Mødeleder  

Jette Roost/ Skolebestyrelsesformanden 
Afbud til 

Jette Roost på jero@kolding.dk 

Deltagere:    

Anders Backe, Rikke Fræhr Piihl, Jacob 
Søndergaard, Daniel W. Olsen, Maria Larsen, 
Mikael Nysom, Signe H.J. Leschly 
Jette Roost, Anders Johansen, Lars Bjarne 
Andersen, Susanne Laursen 
Elevrepræsentanter: Mathilde K. Andersen og 
Signe H. Rasmussen 

   

    

Bemærkninger 

Fraværende: Rikke Fræhr Piihl, Mathilde, Signe, Signe Leschly 

Referent: Anders Johansen 

Dagsorden  
 

1 Nyt fra eleverne 
 
Eleverne deltager ikke i dette møde. 
Elevrådet er travlt optaget af at arrangere 
juleklip, så de er ikke nået til at drøfte 
ønsker til legepladsen. 
 

 

2 Nyt fra skolebestyrelsen/ JR/ 20 min. 
 

a) Brugernævnsmøde mandag d. 19. 
november kl. 19.00-21.00 på 
Pædagogisk central. Alle 
skolebestyrelsesmedlemmer har 
mulighed for at deltage. Emnet er 
elevinvolvering. 
 

b) Mødet 11. december 17.00-21.00 
er traditionelt også 
skolebestyrelsens julefrokost, 
fortsætter vi denne tradition? 
 

 

 
 
Jette fylder en bil med elever bl.a. fra 
elevrådet og kører dertil. Michael og Rikke 
deltager også. 
 
 
 
 
Vi begynder med et møde af 2 timers 
varighed, - herefter spiser vi sammen. 
Afbud til Jette senest d. 1/12 af hensyn til 
madbestillingen. 
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c) Mødet 22. januar 19.00-21.00, 
politiker fra børne- og 
uddannelsesudvalget Hanne Dam 
deltager. Hvilke punkter vil vi gerne 
drøfte med hende?  

 
 
 

d) Forældrehenvendelse vedr. 
trafiksikkerhed på 
Esbjergvej/Stubdrupvej. 
 

Forud for mødet sender vi Hanne Dam 
emner, vi gerne vil drøfte med hende 
Vi lægger hoveder i blød inden næste møde, 
men talte foreløbigt om følgende emner: 
Bybusforbindelse, de små skolers 
kvaliteter/tildeling, skoledistrikterne, 
skolevej/trafiksikkerhed. 
 
Opbakning til at gå videre med undersøgelse 
af mulighed for etablering af ny 
cykelsti/gangsti af hensyn til 
trafiksikkerheden. 
Derudover forslag om sikring af krydsende 
cyklister ved Esbjergvej, hvor cykelstien 
slutter og der skal skiftes vejside. 
Jakob og Anders B. melder sig til udvalget, 
der arbejder videre efter jul med sagen. Jette 
tager kontakt til teknisk forvaltning samt til 
den forældre, der har henvendt sig. 
 

3 Nyt fra skolen/ AJ, JR/ 15 min 
 
-Opfølgning på SFO modulordning 
 
 
 
 
 
 
 
-Arbejde med SFO profil/faglighed 
 
 
 
-Samtaler til pædagogstillingerne 
 
 
 
 
 
-Opfølgning på elevtilgang 
 
 
 
 
 
 
 
-Opfølgning på pæd. dag 
 

 
 
Fremlæggelse af foreløbigt resultat. Der er 
indtil nu kun 10 forældre, som viser interesse 
for, at vi arbejder videre med modulordning. 
Det er umiddelbart for få til at bestyrelsen vil 
arbejde videre, men der tages først en 
endelig beslutning på næste møde efter 
udløb af dato for forespørgslen.  
 
En rigtig god proces er sat i gang under 
ledelse af Bettina Rechnagel fra HR. Fokus 
på medinddragelse og opgaven.  
 
Vi talte om, hvordan vi udvælger til 
samtalerne. Vi har skærpet tavshedspligt da 
vi har flere interne ansøgere i spil. Vi kan ved 
spørgsmål svare, at vi naturligvis ansætter de 
bedst kvalificerede. 
 
Gennemgang af hvordan elevtilgangen er og 
har været til og fra Harte skole. Jf. tal 
Hvad gør vi allerede for at tiltrække 
skolebørn: Cafeaften, tlf. kontakt, øget 
samarbejde med børnehaverne m.m. 
Ideer: Præsentationsvideo på Facebook 
Kolding. 
 
Udvalget arbejder videre efter den første 
pædagogiske dag. 
Skolen arbejder med en ansøgning over en 
3-årig periode ift. til at arbejde med 
inkluderende læringsmiljøer. 
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4 Kolding kommunes styrelsesvedtægt for 
skolevæsenet/ JR/ 10 min 
 
Skolebestyrelsen skal afgive høringssvar i 
forhold til styrelsesvedtægten (se bilag 2). 
Jævnfør bilag 1 er der kun lavet få 
ændringer og rettelser.  
Bag styrelsesvedtægten er en lang række 
bilag (samlet i bilag 3), som mere præcist 
beskriver rammene for skolerne.  
 
 

 
 
 
Opbakning til følgende høringssvar: 
”På Harte Skole har skolebestyrelsen på 
deres møde den 13. november 2018 drøftet 
revideringen af styrelsesvedtægten. 
Skolebestyrelsen på Harte Skole kan tilslutte 
sig den ”Reviderede Styrelsesvedtægt for 
Kolding Kommunale Skolevæsen”. 
Vi vil dog i henhold til tidligere praksis 
opfordre til, at skolebestyrelsen fremover 
også skal afgive høringssvar om både 
styrelsesvedtægten og de tilhørende bilag. 
Dette for at sikre, at skolebestyrelsens 
indflydelse ikke reduceres fremadrettet.    
  
Vi er af den mening, at bilagene og mulige 
fremtidige ændringer kan få konsekvenser for 
skolernes virke, herunder justeringer af 
skoledistrikter, skolestruktur, økonomiske 
tildelinger, personale enheder samt SFO m.v. 
  
Vi tænker, at der vil være en god 
sammenhæng med politikernes ønske om ” 
borgeren i centrum” og mere indflydelse i de 
individuelle skolebestyrelser, fordi bilagene 
netop er essentielle for brugerne af den 
kommunale folkeskole set i forhold til 
styrelsen af skolevæsenet. 
 
På vegne af skolebestyrelsen på Harte Skole 
Formand 
Rikke Fræhr Piihl” 
 

5 Udarbejdelse af årshjul/ JR/ 70 min 
 
I forlængelse af vores drøftelse på 
skolebestyrelseskonferencen skal vi have 
udarbejdet et årshjul for vores arbejde samt 
drøftet prioriteringen af vores mødetid. 
Skolelederen kommer med et udkast på 
mødet. 
 

 
 
JR fremlagde en plan for de næste 2 års 
arbejde med udarbejdelse af de principper, vi 
som bestyrelse skal have. På hvert af de 
fremtidige møder sættes ca. 60 minutter af til 
arbejde med et nyt princip, som sendes i 
udvalg og hørring i personalegruppen inden 
næste møde, hvor det endeligt tilrettes og 
vedtages. 
Vi besluttede i denne forbindelse at 
påbegynde møder fremadrettet kl. 18.30 og 
slutte kl. 21.00. 
 
Følgende rækkefølge for arbejdet: 
Inklusion 
Skole-hjem-samarbejdet 
SFO 
Værdiregelsæt/ordensregler 
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Arbejdets fordeling mellem lærere og 
pædagogisk personale 
Åben skole 
Undervisningens organisering 
Skolens vision/strategi 
Sorg- og krisehandleplan 
Fællesarrangementer 
Understøttende undervisning 
 
Skemaet ”Hvad er dine forventninger” sendes 
ud med næste dagsorden og medbringes 
udfyldt til næste møde. 
 

6 Evt. / 5 min Daniel deltog i generalforsamling i HGIF og 
havde en tak med til skolen for samarbejdet. 
Man vil meget gerne arbejde sammen med 
os og lægger op til øget brug af hallen (eks. 
elevfest - sjov fredag - MGP m.m.). 
Foreningerne er meget udfordret på 
manglende frivillige og der budgetteres med 
et underskud næste år. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 


